
Credința nu numai că privește la Isus, ci 
privește din punctul de vedere al lui Isus, 
cu ochii săi: este o participare la modul său 
de a vedea. Viața lui Cristos deschide un 

spațiu nou experienței umane, iar noi putem intra 
acolo. Pentru a ne permite să-l cunoaștem, să-l primim 
și să-l urmăm, Fiul lui Dumnezeu a asumat trupul 
nostru. Credința în Fiul lui Dumnezeu făcut om în Isus 
din Nazaret nu ne separă de realitate, ci ne permite 
să percepem semnificația sa cea mai profundă, se 
deschide un nou mod de a vedea. Vederea devine 
urmare a lui Cristos și credința apare ca un drum al 
privirii, în care ochii se obișnuiesc să vadă în profunzime.

PAPA FRANCISC

Care este lucrul cel mai important din viața 
mea? Este acest om care s-a născut din 
măruntaiele unei tinere femei, care a crescut 
ca toți ceilalți, și a murit, a decis să moară ca 

să salveze oamenii față de care de multe ori a exprimat 
un sentiment de milă: „Și i s-a făcut milă de ei fiindcă 
erau ca o turmă fără păstor”. Dacă Dumnezeu s-a făcut 
om, acest om este obiectul suprem al iubirii. Nu există 
nimic mai concret decât asta, deoarece asta e ceea ce 
schimbă ziua de azi, schimbă privirea mea față de tine.
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